
SZENTBÉKKÁLLA KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA
KÉPVISELŐ-TESTÜLETE

8281 Szentbékkálla, Kossuth Lajos utca 11.

Iktatószám: Krs/756-12/2022.

JEGYZŐKÖNYV

Készült: Szentbékkálla Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2022. december 05. 
napján 17:30 órakor megtartott közmeghallgatásáról. 

Az ülés helye: Közösségi Ház

Jelen vannak:
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Dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző 

Lakosság részéről: 25 fő

A jegyzőkönyvet készítette: Horváth Tamásné jegyzőkönyvvezető

Sárvári Csaba polgármester: Sok szeretettel és tisztelettel köszönti a megjelenteket a 2022.
évi közmeghallgatásán. Megállapítja, hogy a testület 5 fővel megjelent, így az határozatképes.
Ismerteti a közmeghallgatás napirendi pontjait.

Aki egyetért a napirendi pontok elfogadásával, kéri, kézfeltartással jelezze. 

Szentbékkálla Község Önkormányzata Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, ellenszavazat és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

SZENTBÉKKÁLLA KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK

96/2022. (XII. 05.) HATÁROZATA

Napirend elfogadásáról

Szentbékkálla  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a  2022.  december  05-i
közmeghallgatás napirendi pontjait az alábbiak szerint elfogadja: 

1.) Beszámoló a képviselő-testület munkájáról 
2.) Tájékoztatás a környezet állapotáról 
3.) Közérdekű kérdések, javaslatok 
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Sárvári  Csaba,  polgármester: Először  a  községben  szervezett  és  megrendezett
programokról adott részletes tájékoztatást.  Elmondható, hogy a programokra igény van, az
érdeklődők  megtisztelték  jelenlétükkel  a  rendezvényeket.    December  25-én  kerül
megrendezésre  a  karácsonyi  ünnepség  a  Művelődési  Házban,  utána  pedig  a  szilveszteri
program következik.  Elmondja,  hogy a  Betlehemi  beszerzésére  érkezett  200 e/Ft  összegű
adomány  az  Önkormányzat  részére,  ezúton  megköszöni  a  támogatást.  A  komolyzenei
koncertek  megrendezéséről  illik  pár  gondolatot  említeni.  Elsősorban  Kovács  Géza  úrnak
köszöni  a  segítséget  a  képviselő-testület  nevében.  Jubileumi  koncert  volt  az  idei,  és
Szentbékkálla  felkerült  a  komolyzenei  koncertek  térképére.  Erre  büszkék  lehetnek.  Bízik
abban,  hogy  a  következő  években  ugyanebben  a  szellemiségben  fogják  csinálni.  Nem
szeretnék, ha ez a koncertsorozat megszűnne. A képviselő-testületnek nehéz dolga volt, mivel
nyakukba szakadt a pandémia, mindenkit megviselt a helyzet. Veszélyhelyzet volt, védelmi
bizottsági  feladatokat  el  kellett  látni.  Most  itt  van  a  gazdasági  válság.  Kérdezi,  hogy  a
programokkal kapcsolatban van-e kérdés?
Kérdés nem hangzott el.
Elmondja, hogy jelenleg két pályázat van folyamatban. A támogatási összeget is megkapták
már. Az egyik a kultúrház felújítása, amelyre 13 millió Ft-ot nyertek. Itt már módosítás vált
szükségesség, mivel a födémcserét ebből az összegből nem tudják megvalósítani. Kérték a
pályázat módosítását az épület hőszigetelésére. A Hárskó köz felújítására 1,5 millió forintot
nyertek.  December  15-ére  ígérte  a  cég  a  kivitelezést.  Az  energiaválság  sújtja  az
önkormányzatokat.  A földgáz ár harmincszorosára emelkedett,  ezt  kifizetni nem tudják.  A
fűtés megoldására 3 db hőszivattyú kerül beszerzésre az orvosi rendelőben, a hivatalban és a
könyvtárban.  Ennek  a  beruházása  1,700  e/Ft.  A kultúrház  esetében  sem  mondták  fel  a
szerződést, csak 0m3 fogyasztást került beállításra. Támogatási kérelmet adtak be a kultúrház
épületének  fűtésére  3  db  hőszivattyú  kerülne  beépítésre,  valamint  teljesítménybővítést
terveznek. 
Ismerteti 2019. évtől kezdődően a megvalósított pályázatokat. Az elmúlt évben Szentbékkálla
megkapta a Magyarország virágosítása pályázaton a különdíjat, mellyel 500 e/Ft-ot nyertek. 
Az idei évben is szintén kaptak elismerést a fásításra, és a település arculatára, ami méltó
elismerés. Az idei évben 20 m3 szociális célú tüzifa támogatásban részesült az Önkormányzat.
Elmondható,  hogy az önkormányzat  az idei  évben jól  gazdálkodott.  Többször  felmerült  a
község tehermentesítése és  a  parkolási  gondok.  Kicsi  falu,  és  mindenki  tudja,  hogy most
milyen a közlekedés, mert kihelyezésre kerültek a megállni tilos táblák. Statisztikai adatok
szerint a legforgalmasabb utca a Kossuth utca, utána Dózsa Gy. utca, mivel Monostorapáti
felől is itt jönnek le. Ebbe az utcába – mint ahogy korábban is volt – 3 db fekvőrendőr kerül
telepítésre.  Jókai  utcán  az  átmenő  forgalom miatt  már  aláírásgyűjtés  is  történt.  Ott  3  db
fekvőrendőr már ki van helyezve, kihelyezésre került a sebességkorlátozó tábla is. Kérés volt,
hogy helyezzenek ki eligazító táblákat a bevezető utakra a kőtenger látogatására érkezőknek,
amely megtörtént. Javasoltak parkoló automaták kihelyezését is, de az véleménye szerint nem
kivitelezhető. Teljes mértékben nem lehet kitiltani a turistákat a kőtenger irányába. 

2.) Tájékoztatás a környezet állapotáról 

Sárvári Csaba, polgármester:  A környezet védelmének általános szabályairól szóló 1995.
évi  LIII.  törvény 46.  §  (1)  bekezdésének e)  pontja  és  az 51.  §  (3)  bekezdése  írja  elő az
önkormányzat feladatának a környezet állapotának értékelését, elemzését és a lakosság évente
egyszeri tájékoztatását.  Szentbékkálla Község a Káli medence egységesnek tűnő területe 3‐
kistája közül a „Badacsony-Gulács csoport” kistájhoz tartozik.  Közigazgatási területe 1069,9
Ha, amelyből belterület 32,9 Ha, a zárkerti részek 184,1 Ha, a külterület nagysága 852,9 Ha.
A település nőtt, halmazos szerkezetű, melyhez keletről új, egyenes vonalvezetésű utca által
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meghatározott  lakótömb  csatlakozik.  Az  utcák  vonalvezetése  szabálytalan,  ahol  a
kereszteződésekben sok helyütt kisebb teresedések alakultak ki. Sok helyen a belterületi utak
rendkívül  keskenyek,  de  a  kialakult  településszerkezet  mindenképpen  változatlanul
megőrzendő  érték.  A  belterület  elsősorban  falusias  lakóterület,  ahol  a  meglévő
intézményépületek  a  lakóházak  között  elszórtan  helyezkednek  el,  léptékükben  a
lakóépületekkel  megegyeznek.  Beépítetlen  belterületi  területek  a  nyugati,  rendezetlen
telekstruktúrával  jellemezhető  településrészen  találhatók.  Összefüggő,  szépen  gondozott
zöldterület a templomdombon és az azt övező területeken található.
A Káli medence jelenleg a Balatoni Nemzeti Park része. Először a kővágóörsi kőtenger vált‐
védett  területté  1976 ban a 17/1976. OTvH sz.  határozattal,  majd jóval  később, 1984 ben‐ ‐
9111  hektárnyi  területen  létre  hozták  a  Káli medence  Tájvédelmi  Körzetet,  a  Balaton‐ ‐
felvidéki táj mintaterületét. 1997 ben a 31/1997. (IX.23.) KTM rendelet alapján, a Balaton‐ ‐
felvidéki  Nemzeti  Park  megalapításával  a  Káli medence  a  legmagasabb  fokú  védettséget‐
kapta  meg,  s  a  Nemzeti  Park központi  részévé  vált.  Mindszentkálla  tekintetében fokozott
védettségű a Fekete—hegy és a Kőtenger, a Nemzeti Park által kezelt terület a belterülettől és
a kőtengertől délre fekvő gyepek és a Sátorma hegy erdőségei.‐
A  természet  védelméről  szóló  1996.  évi  LIII  törvény  erejénél  fogva  védelem  alatt  áll
valamennyi forrás, láp, barlang, víznyelő, szikes tó, kunhalom és földvár, Köveskál Község
tekintetében  megjegyezendő  az  Öreg-hegyi  kút,  azonban  ennek  ellenére  jogszabállyal
jóváhagyott jegyzék nem került megalkotásra.
Az  országosan  védett  építmények  mellett  rendkívül  magas  a  védelemre  érdemes,  a
tájegységre jellemző népi lakóházak száma. A védelemre javasolt épületek köre, a védelem
szempontrendszere  településenként  eltérő.  Országos  védelem  alatt  áll  a  templomrom,  a
palotarom, a római katolikus templom, valamint több lakóház és présház.
A  27/2006.  (II.7.)  kormányrendelet  alapján  a  Káli  medence  valamennyi  települése
nitrátérzékeny terület,  ennek megfelelően a „helyes mezőgazdasági gyakorlat” előírásait be
kell tartani, és alkalmazni kell a településen. A Nemzeti Park kezelésében lévő területeken a
mezőgazdasági  művelés  aránylag  ellenőrzötten  zajlik,  az  abból  származó  szennyezések  a
vegyszerhasználat korlátozása miatt kevésbé jelentősek. 
Szentbékkálla  Község levegőjét  a 4/2002.  (X.7.)  KvVM rendelet  a  10.  légszennyezettségi
zónába  sorolja,  vagyis  a  szennyezőanyagok  közül  a  kén dioxid,  nitrogén dioxid,‐ ‐
szénmonoxid és benzol mennyisége az alsó vizsgálati küszöböt nem haladja meg, a szilárd
légszennyező anyagok mennyisége a felső és az alsó vizsgálati küszöb között van.
Nagy zajkibocsátással működő ipari vagy mezőgazdasági üzem a területen nem található, a
zajterhelés forrása a közúti közlekedés, ami nem számottevő. A közlekedésből, valamint az
üzemi  létesítményektől  származó zaj  zajterhelési  határértékeit,  a  27/2008.(XII.3.)  KvVM–
EüM rendelet mellékletei tartalmazzák. 
Szentbékkálla területét a Balaton törvény szerinti országos kerékpáros törzshálózat nem érinti,
de területén  egy térségi  jelentőségű kerékpárút  áthalad,  Balatoncsicsó  irányából  érkezik  a
Monoszlóra, majd a Balatonhenye  Köveskál  Kővágóörs  Szentbékkálla  Mindszentkálla‐ ‐ ‐ ‐
 Kékkút  Salföld útvonalon hagyja el a Káli medencét Badacsonytomaj irányába.‐ ‐

A  településen  a  vezetékes  ivóvízellátás  megoldott,  a  vízellátó  hálózat  100% os  szintre‐
kiépítettnek  tekinthető,  az  ivóvízvezeték  minden  utcában  kiépült,  az  ellátás  regionális
hálózatról történik. 
Szentbékkálla  területén  a  villamos  energia  szolgáltatója  az  e on  ‐ Észak dunántúli‐
Áramszolgáltató  Zrt.  A terület  villamosenergia ellátása  100% osnak minősíthető.  A térség‐ ‐
villamosenergia ellátását a 120 kV os Litér Keszthely gerincvezeték biztosítja. A fejlesztési‐ ‐
területek  ellátása  a  meglévő  települési  hálózatokról  biztosítható,  azonban  a
transzformátorállomások  bővítése  szükséges.  A  tájképvédelmi  területeken,  illetve
hosszútávon a medence teljes területén a légvezetékeket földkábelre kell cserélni.
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Fontos Szentbékkálla  meglévő táji,  környezeti,  települési  értékek megóvása,  gyarapítása,  a
történelmi falukép megőrzése a komplex tájgazdálkodás elveit figyelembe vevő gazdálkodás
támogatottságának növelése, valamint az ökologikus tájgazdálkodás előtérbe helyezése (helyi
biogazdálkodásból származó termékek előállításának és árusításának támogatása, a területre
jellemző hagyományos gazdálkodási módok, valamint növény  és állatfajok megjelenésének‐
ösztönzése, szőlőgazdálkodás segítése, gyümölcsösök telepítésének ösztönzése, hagyományos
gyepgazdálkodás és rideg állattartás támogatása). 

3.) Közérdekű kérdések, javaslatok

Sárvári Csaba, polgármester: Kéri és várja a kérdéseket, hozzászólásokat.

Lakosság  részéről: Tudja,  hogy  az  Önkormányzati  törvénybe  foglalt  szűk  feltételeknek
megfelel  a  közmeghallgatás  kihírdetési  módja.  Kérdezi,  hogy  a  szervezeti  és  működési
szabályzatában csak ilyen szűkkörűen van leírva, hogy csak a honlapon, és a hirdetőtáblán
kell kihelyezni? Probléma, hogy sem a közösségi oldalon nincs fenn, és a szokásos módon,
ahogy minden kisebb jelentőségű eseményről tudomást szereznek a postaládában bedobott
céduláról.  Ez  a  mai  alkalom  mindenki  számára  nyilvánvaló,  hogy  nincs  és  nem  volt
meghirdetve.  Az itt  lakó idősebb embereknek nincs internetelérhetősége,  és tudása ahhoz,
hogy a honlapon tájékozódjon rendszeresen. Ilyen időben ritkán mennek ki a hirdetőkhöz,
hogy megnézzék mi is lesz legközelebb. Ilyen irányú kérés már ment az önkormányzat felé,
hogy szíveskedjenek  a  megszokott  módon  minden  eseményről  –  kiscédula  bedobásával  -
tájékoztatni a lakosságot. Ez kérés lenne. 
Igéretet kaptak, hogy egy sebességkorlátozó tábla ki lesz téve a Jókai utcára. Kérdezi, hogy
ennek mi az akadálya,  hogy ki legyen téve? Csak az ingatlantulajdonosok és az itt  lakók
mehessenek be. Ugyanis ezzel az úttal nem az a probléma, hogy zavarná őket, hanem azért,
mert egy nagyon veszélyes közlekedési rendszer. Ugyanis a Jókai utca folytatása egy szűk,
egy nyomtávú földút.  Na most,  ott  két  irányba mennek az autók.  Ott  sem gyalogos,  sem
biciklis, sem kutyát sétáltató nem tud elmenni, mert az autóforgalom ezt kizárja. Miért nem
lehet azt mondani a turistának, hogy menjen gyalog a kőtengerhez? Akinek ott ingatlana van,
és itt lakik, az bemehet. Az utca lakói évek óta kérik, de hatékony megoldást nem kaptak. Az
a  100-150  autó,  ami  nyáron  vasárnaponként  elmegy,  azt  miért  kell  beengedni?  Nagyon
köszönik, hogy az udvarias táblát kitették, de ez az udvarias kérés nem szankcionálható. Úgy
vette  észre,  hogy  ugyanúgy  ment  a  tömeg.  Valami  olyasmit  kellene,  amit  szankcionálni
lehetne. Tudják, hogy milyenek az emberek. Amit szankcionálni lehet azt sem tartják be. Az
önkormányzatnak  nyilván  tudomása  van  arról,  hogy  750  éves  évfordulója  lesz
Szentbékkállának,  olyan módon,  hogy 750 évvel  ezelőtt  született  az  az  okirat  –  Erzsébet
királynő tollából – amiben a községet megemlítik. Méltó módon meg kellene ünnepelni az
évfordulót egy programsorozatba.  Oltárczi Ferenccel már beszéltek erről, vannak is ötleteik
és  ezt  szeretnék  prezentálni  az  önkormányzat  felé.  Nem  lehet-e  becsatlakozni  ezzel  az
évfordulóval az Európa Kulturális Fővárosa program keretébe? Kérdezi, hogy mi lesz a Bajai-
féle házzal, tud-e valamit az önkormányzat, mert az ingatlan a falu csúfsága ilyen állapotba?

Sárvári  Csaba,  polgármester:  Nem  az  önkormányzat  tulajdona.  Ők  nem  tértek  el  a
közmeghallgatás meghirdetésétől, elődjeik is így szokták hirdetni. Ezen változtatni fognak.
Ha  jól  tudja,  hogy  augusztus  vagy  szeptember  hónapban  leültek  megbeszélni  a  tábla
kihelyezés ügyét, ahol a képviselő-társuk elmondja, hogy az önkormányzatnak volt már ebből
ilyen problémája. Ha elterelik a forgalmat Mindszentkálla felé, de ott nincs jogilag út, ahol
baleset  történt,  aminek  jogi  következménye  lehet.  A  focipályánál  felmenő  út
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magántulajdonban van, mocsaras rész. A tulajdoni viszonyokat tudomásul kell venni. Nem
lehet kitiltani a turistákat a faluból.

Lakossági  résztvevő: Nem  arról  beszél  polgármester  úr,  amiről  ő.  Az  önkormányzat
tulajdonában lévő földútra nem lehet azt mondani, hogy ne menjen be autóval, csak gyalog?
Tegye le az autót a parkolóban, és sétáljon fel. 

Sárvári Csaba, polgármester: Kőtenger a falunak legfontosabb turisztikai látványossága.

Lakossági résztvevő:  Nem lehet gyalogosan közlekedni, autók jönnek-mennek. Veszélyes.
Nem számít az a 16-18 ember, aki ott lakik az utcában, és aláírta, hogy élhetetlen így ez az
utca. Miért kell a turistának odáig autóval menni? 

Mindenki egyszerre beszél, értelmezhetetlen.

Sárvári Tamás, polgármester:  Nyári időszakban az egész falu élhetetlen. Meddő ez a vita
szerinte.

Sárvári Csaba, polgármester:  Kapott olyan levelet ingatlantulajdonostól, hogy a forgalom
miatt megrepedt a háza, és beperli az önkormányzatot. Mit tud tenni az önkormányzat?
Nem tehetnek ki táblát, a Nemzeti Parkkal is egyeztetett. A turisták igénybe veszik a helyi
szolgáltatásokat.

Lakossági  résztvevő:  Szükséges  lenne  jelezni,  hogy  gyalogosforgalom is  van  a  Kossuth
utcában.

Sárvári  Csaba,  polgármester: Irt  levelet  a  közútnak,  hogy  rakjanak  ki  táblát,  az
önkormányzat  csak  önkormányzati  útra  helyezhet  ki  táblát.  Sajnos  nagyon  keskenyek  az
utcák.

Lakossági résztvevő: Kérdezi, hogy fekvőrendőr mikor és milyen sűrűn kerül kihelyezésre a
Dózsa utcában?

Sárvári  Csaba,  polgármester:  A  Jókai  utcában  gond  van,  mivel  vékony  az  aszfalt  és
kimozdul a rögzítés.

Botos Antal, alpolgármester: Azt kellene megnézni a Jókai utca folytatásában lévő földúttal,
hogy  nem  lehetne-e  egy  kompromisszumos  megoldást  keresni,  ha  a  Nemzeti  Park  is
beleegyezne, hogy a földutat meg lehetne szélesíteni, valamint a faágak is belógnak.

Sárvári  Csaba,  polgármester:  A  kőtenger  környékén  semmit  nem  csinálhatnak,  mint
önkormányzat.

Lakossági résztvevő: A megbeszélés  alkalmával  ígérte polgármester  úr,  hogy meghívja  a
Nemzeti  Parkot  és  velük  együtt  lesz  a  közmeghallgatás  megtartva.  Velük  kellene
hadakozniuk, mert nekik csak átok a Nemzeti Park, úgy ahogy van. 

Sárvári Csaba, polgármester: Megpróbálhatja.

5



Dr.  Szabó  Tímea,  címzetes  főjegyző: A  táblákat  csak  meg  kell  rendelni.  Ennél  több  a
történet, meg annál is, amit, hogy nem érdekli az önkormányzatot az az 16 ingatlantulajdonos.
A dolognak a másik oldala az, hogy egy közútról beszélnek. Annak az a rendeltetése, hogy
közlekedjenek rajta. Nem jelenti  azt,  hogy ha van a faluban van egy út, akkor csak az ott
lakók közlekedhetnek rajta. 

Lakossági  résztvevő: Lengyelországban  van  olyan  tábla,  hogy  csak  azok  mehetnek  be
autóval, akik itt laknak, ha más valaki megy be, akkor kiküldik a számlát.

Dr. Szabó Tímea, címzetes főjegyző: Nem állította, hogy nincs ilyen tábla, csak arra célzott,
hogy azon  túl,  hogy  az  önkormányzatnak  meg  kell  hallgatnia  a  lakosság  véleményét,  az
ingatlan tulajdosok véleményét, de arra is tekintettel kell lenni, hogy ez egy közút, aminek a
rendeltetése a közlekedés. Fő szabály szerint nem korlátozott az, hogy bárki is hozzáférjen.
Nyilván meg lehet azt vizsgálni, hogy korlátozná-e az önkormányzat, de akkor minden mást is
meg kell vizsgálni, hogy milyen módon közelíthetik meg azt a helyet a közlekedők e helyett
az út helyett. Ahogy említette, hogy a turizmus lehet gyalogos, kerékpáros, autós, akármilyen
járműves, és az, hogy turizmus, az nem jelenti, hogy gyalog kell közlekedni. Ez nem jelenti
azt,  hogy  kizárt  dolog  ilyen  döntést  hozni,  de  nem csak  az  önök  véleményét  kell,  hogy
meghallgassa a testület, és amennyiben az önöknek véleménye, kérése nem nyer orvoslást, az
nem azt jelenti, hogy süket a testület, vagy nem akarja teljesíteni, csak lehet az az érdek, hogy
ott engedni kell a közlekedést, az nagyobbat kell, hogy nyomjon a latba. 

Lakossági  résztvevő: Millió  példát  fog  az  önkormányzatnak  szolgáltatni,  hogy  minden
turisztikai nevezetességi helyen, ahol ilyen megközelítési lehetőség van, nem engedik be az
autós forgalmat. Ez nem egy átmenő út. Miért nem lehetne az autóforgalmat itt lekorlátozni.
Itt  kifejezetten  a  kőtengerig  vezető  útról  van  szó.  Oda  emberek  csak  turizmus  céljából
mennek. Nem egy helyen van Magyarországon, ahol lekorlátozzák, hogy menjen gyalog.

Sárvári Csaba, polgármester: Akkor hol menjen az autós?

Lakossági résztvevő: Miért kell a kőtengerhez autóval menni?

Sárvári  Attila: Tisztelettel  köszönti  a  jelenlévőket.  A következők  miatt  szólalt  fel,  hogy
ehhez a kérdéshez hozzá tudna úgy szólni, hogy részese volt a történetnek. Azok a példák,
amelyek itt elhangzottak, ahol turisztikai vagy egyéb olyan hely megközelítése történik zsák
szerű útnak a kérdése, ahol az az út koncentráltan csak oda megy, mint pl. egy vár, azokat le
szokták  zárni,  korlátozni.  De,  ahol  egyéb területek  megközelítését,  ingatlanok,  egy másik
települések közigazgatási határáig vezető út, ami becsatlakozik egy földútba ezt lezárni nem
lehet,  csak nagyon nyomós indokkal.  Elterelni  a  forgalmat  egy másik  út,  ahogy címzetes
főjegyző asszony is mondta – akkor minden további nélkül meg lehetne oldani, de ebben az
esetben korlátozottak a lehetőségek. Több ilyen összejövetelen elmondta, hogy annak idején
ők ezt körül járták, és aki ért hozzá azok megmondták, hogy nem olyan út, nem zsákutca,
hogy  odáig  vezet  és  kész,  ezt  így  lezárni  nem  lehet.  Rengeteg  támadás  érheti  az
önkormányzatot és nem fogja magát megvédeni. Ha ezen törik a fejüket, akkor keresni kell
egy olyan megoldást, ahol a hegybe, szomszédos településre átvezető földútra el lehet jutni
akár autóval, traktorral, és nem csak a helyi ingatlantulajdonosoknak, hanem bárkinek. Ez itt a
kardinális  kérdés,  ezért  nehéz  ez  a  történet.  Az útpályának  a  jogi  szélessége  4-5  m,  ami
mellette van az magántulajdonú terület. Annak idején többször megkérték a tulajdonosokat,
hogy távolítsák el  a száraz veszélyes fákat.  Amit lehetett  azt megtettek.  Az út nem olyan
széles, hogy ott össze vissza lehet útpályát igazgatni. Ugyanolyan veszélyes ez az út, mint az
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Öreg hegybe felvezető út. Falunak rengeteg olyan pontja van, ahol kellene valamit csinálni,
de az autós forgalom nagy mértékben megnőtt. Erre reagálni nagyon nehéz, ezen hosszasan el
lehet  „mojolni”,  hogy hogyan lehet  ilyen  kérdést  úgy megoldani,  hogy ne lépjen  bele  az
önkormányzat olyanba, amiből nehezen tud kimászni. 
Nem olyan egyszerű a történet, hogy csak belevágunk valamibe. Azért mondta el, hogy egy
picit legyen tisztább a kép. A településnek több útja van, ami életveszélyessé vált, és nehéz
mit kezdeni vele. Nem csak a kőtengerhez vezet, ezért nem lehet lezárni.

Lakossági  résztvevő: Hogyan  lehet  a  4-5  méteres  nyomsávon  párhuzamos  közlekedés?
Azért,  mert  más  is  van,  ne  oldják  meg  ezt  sem.  Szakértők  azt  mondták  neki,  hogy  az
önkormányzatnak  szíve  joga  azt  csinálni  az  úttal,  amit  akar.  Akinek  itt  birtoka  van,  az
kimehet. Miért kell ezt nekik tűrni, nem érti. Ő ebbe az egészbe belefáradt, de még elmegy a
Nemzeti Parkhoz. Innentől kezdve, ha azt mondják, hogy ez átmenő út, és biztosítani kell, ami
jogilag nem is út.
Az utcában élők jogos kérése. Normális választ a képviselő-testület nem adott. Szent Imre
pusztán  átmenő  út  nem  út  jogilag.  Több  táblát  ki  tudtak  tenni,  ezért  miért  nem  tudják
kipróbálni?

Sárvári Csaba, polgármester:  Az évfordulóval kapcsolatban elmondja,  hogy beszélt  vele
Feri bácsi, és mondta, hogy meg fogják keresni, és átadják az anyagot. Színvonalasan meg
lehet szervezni.
További kérdés, észrevétel?
Amennyiben  nincs,  nagyon  köszöni,  hogy  eljöttek  a  mai  közmeghallgatásra.  Mindenkit
szeretettel meghív a falukarácsonyi ünnepségre.

Mivel több kérdés, hozzászólás nem, hangzott el, a közmeghallgatást 18,45 órakor bezárta.

kmft.

Sárvári Csaba Dr. Szabó Tímea
polgármester címzetes főjegyző
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